B2U3 Reading for Writing教学设计
一．文本分析
What：文本是一篇新媒体语篇——博客文章.
Why：引导同学们理智健康地使用网络，注意网络安全。
How：文章分为博文区和评论区，博文区分为三个部分：介绍、主体和结尾，主旨明确，结构完整，简明扼要。
第一段，作者提出了要谈论的问题--安全上网，表明了自己的身份，表明这是个人的经验之谈。
第二段是作者的三个建议，用first of all、second、third来衔接，读起来一气呵成，连贯性很强。
最后一段邀请读者分享经验和发表评论。
在评论区展示了两位网友补充了网络挑事者（troll）和网络恶霸（cyberbully）的具体案例，与文章内容相呼应。
二．教学目标
1.Figure out the organization and language feature of a blog post.
2.Identify the useful patterns and expressions to make suggestions from the reading text.
3.Write a blog about online safety by using the language in the reading text.
三．教学过程
Step 1：问题及视频导入
1.What benefits or convenience does Internet bring us? What else？Dangers and risks.
2.What problems does the boy meet online?（Danger of sharing personal information online）
What can we do to avoid these problems online ?
Step 2: Reading for the writing type and content
[image: ]
Para1：How does the write put forward the topic?“How do you stay safe online and avoid bad experiences on the Internet?” —— By asking questions. Tip 1: Ask a question to introduce the topic.
Para2：
Q1：How does the author answer the question? Body: by giving 3 golden guidelines
Q2：What are the guidelines? Dos and don’ts  How are the guidelines connected？
Tip2：Use imperative sentences(祈使句) to make the language powerful.
Q3: How are the guidelines connected?
Tip3：Use linking words to express ideas clearly and coherently (连贯地).
Q4：How can we explain new words or key terms in Para.2?
Identity Theft：It is a problem...steal your identity. —— explanation
A Troll：A troll is a person ... stir up trouble online. —— definition
A Cyberbully：Like a troll, a cyberbully will use ... . —— comparison
Tip4: Add details and use skills such as explanation、definition and comparison to make the information clear and understandable.
Para3：What does the author ask the readers to do? T: make comments
Step3：Writing
请根据以下要点以“ Online Shopping Safety”为题写一篇关于如何安全地网上购物的帖子并发表在你的博客上。词数100左右。1.挑选你熟悉的购物网站；2.使用较为复杂的密码；3.勿使用公共电脑购物……
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1. Where does the passage
come from? Internet.

2. What type of passage is
it?

A blog post
3. What is discussed in the
passage?

How to stay safe online
and avoid bad experiences

on the Internet.





